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Plats och tid Onsdagen den 26 november 2014, klockan 13-15.15 

Beslutande 
 
 
 
 
 
 
 

Marie Östh Karlsson (S) 
Hans Bergfelt (M) 
Stefan Gustafsson (S) 
Kajsa Hamnén (M) 
Solveig Hallin (S) 
Ulrika Frick (MP) 
Marcus Claesson (FP) 
Marie Lindqvist (V) 
Ilona Michalowski (SD) 
Ingemar Johansson (C) 
Peter Berg Johnson (KD) 
 

Övriga närvarande 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Ersättare 
Ove Dröscher (S) 
Gun Kristiansson (S), kl 13.15-15 
Bernt A Runberg (S) 
Rasha Riad Sandén (S) 
Lennart Wallensäter (S) 
My Blomgren (MP) 
Gabriela Nilsson (M) 
Marcus Ewerstrand (M) 
Kristian Vramsten (M), kl 13.15-15 
Glenn Grimhage (FP) 
Joel Olson (SD) 
 
Tjänstemän m.fl. 
Håkan Ahlström, stadsdirektör 
Suzanna Bengtsson, kommunsekreterare 
Sophia Nilsson, projektledare tekniska förvaltningen, § 226 
Anna Lanne Davidsson, biträdande förvaltningschef tekniska förvaltningen,§ 226 
Mio Saba Sjösten, socialchef, § 227-230 
Kristina Ulstein, mark-och exploateringschef, § 249 
Eveline Stomvall, ekonomichef, § 248, § 251  
 

Utses att justera Stefan Gustafsson (S) 

Justeringens plats och tid Stadsledningsförvaltningen 

Underskrifter Sekreterare  _________________________________________  Paragrafer: 225 - 253 
  Suzanna Bengtsson 

  
 Ordförande  _______________________________________________  
  Marie Östh Karlsson 

  
 Justerande  _______________________________________________  
  Stefan Gustafsson 
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 ANSLAG/BEVIS 
 Protokollet är justerat. Justeringen har offentliggjorts genom anslag. 
  Instans Kommunstyrelsen 
  Sammanträdesdatum 2014-11-26 
  

 
Anslaget sätts upp 
 

2014-12-04 Anslaget tas ner   2014-12-30 
   

Sista dag för överklagande 
  

2014-12-29 

Underskrift  ______________________________  
Helen Bergström 

  Utdragsbestyrkande 

  

Justerare   Utdragsbestyrkande 
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Innehållsförteckning 
 
§ 225   Förändring av ärendelistan 

§ 226   Strategi för vatten och avlopp i omvandlingsområdena 

§ 227   Överenskommelse om platser för barn med uppehållstillstånd - Överenskommelse om 

anordnande av boende för asylsökande barn utan legal vårdnadshavare i Sverige, s.k. ensamkommande 

barn 

§ 228   Överenskommelse om asylplatser Överenskommelse om anordnande av boende för 

asylsökande barn utan legal vårdshavare i Sverige, s.k. ensamkommande barn 

§ 229   Övergripande överenskommelse - Överenskommelse om anordnande av boende för 

asylsökande barn utan legal vårdnadshavare i Sverige, s.k. ensamkommande barn 

§ 230   Ankomstkommun - Överenskommelse om tillfälligt mottagande av asylsökande barn utan legal 

vårdnadshavare i Sverige, s.k. ensamkommande barn 

§ 231   Redovisning av delegeringsbeslut 

§ 232   Meddelanden 

§ 233   Svar på motion (MP) om ökad valfrihet inom hemtjänsten – bordlagt ärende 

§ 234   Svar på motion (MP) om åtgärder Rådasjön – Ståloppet 

§ 235   Svar på motion (V) om feministiskt självförsvar för tjejer i årskurs 9 

§ 236   Remiss; En bättre skolstart för alla: bedömning och betyg för progression i lärandet (U 2014:C) 

– remissvar till Utbildnings-departementet 

§ 237   Förslag till interkommunal ersättning inom förskola, pedagogisk omsorg, förskoleklass, 

grundskola, fritidshem, grundsärskola och ISGR kalenderåret 2015 – remissvar till GR 

Justerare   Utdragsbestyrkande 
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§ 238   Förslag till interkommunal ersättning (IKE) inom kommunal vuxenutbildning och svenska för 

invandrare (SFI) i Göteborgs-regionen år 2015 – remissvar till GR 

§ 239   Förslag till interkommunal ersättning inom gymnasieskola och gymnasiesärskola kalenderåret 

2015 – remissvar till GR 

§ 240   Vård- och omsorgsnämndens ekonomirapport och förslag på åtgärder för budget i balans 

§ 241   Städkampanjen PelleKan “Ett skräp om dagen” 2015 samt redovisning för år 2014 

§ 242   Signering av utbetalningar samt tecknande av lån och borgen 

§ 243   Förordnande av vigselförrättare under perioden den 1 januari 2015 - den 31 december 2018 

§ 244   Dokumenthanteringsplan för kommunstyrelsen och kommunfullmäktige 

§ 245   Medverkan och delfinansiering av Reväst 2015 

§ 246   Riktlinjer för resor i tjänsten 

§ 247   Remiss; Miljömålsberedningens delbetänkande Med miljömål i fokus, hållbar användning av 

Mark och vatten – remissvar till Miljödepartementet 

§ 248   Kvartalsrapport, september 2014 

§ 249   Detaljplan för Ekåsens koloniområde, Ekåsvägen 20 – begäran om uppdrag 

§ 250   Förslag på särskilt ombud i begravningsfrågor, enligt begravningsförordningen (1990:1147) 

§ 251   Månadsrapport oktober 2014 

§ 252   Befrielse från uppdrag samt kompletteringsval av ledamot i Mölndalsåns vattenråd 

§ 253   Deltagande vid konferenser/möten/utbildningar 

 
  

Justerare   Utdragsbestyrkande 
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 § 225   

Förändring av ärendelistan 
  
Dagens sammanträde 
Ordföranden anmäler tre extra ärenden till dagens sammanträde; 
 

• Medverkan på Centerpartiets kommundagar 
• Befrielse från uppdrag samt kompletteringsval av ledamot i Mölndalsåns vattenråd 
• Månadsrapport oktober 2014 

 
 

 

  
  

Justerare   Utdragsbestyrkande 
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Dnr 
KS 409/14 

§ 226   
Strategi för vatten och avlopp i omvandlingsområdena 

Kommunstyrelsens beslut  
kommunstyrelsen ställer sig bakom handlingsplan för vatten och avlopp i omvandlings-
områden, och konstaterar att prioritering och tidplan måste ske med beaktande av stadens 
investeringsplan samt kommunfullmäktiges beslut om vatten- och avloppstaxa (VA). 
 
  
Ärendet 
Strategi för vatten och avlopp i omvandlingsområden har gemensamt tagits fram av tekniska 
förvaltningen, stadsbyggnadsförvaltningen samt miljöförvaltningen. Syftet har varit att hitta en 
gemensam syn på vilka omvandlingsområden som bör anslutas till kommunalt vatten och 
avlopp, samt i vilken ordning områdena ska prioriteras. Strategin består av en huvudrapport där 
förutsättningarna för samtliga definierade omvandlingsområden beskrivs, samt visas på karta. 
Till huvudrapporten finns tre tabeller bilagda, där prioriteringen, kalkyler och tidplan redovisas. 
 
 Ärendets behandling 
Stadsbyggnadsförvaltningens, tekniska förvaltningens och miljöförvaltningens gemensamma 
tjänsteskrivelse den 24 oktober 2014, med följande bedömning: I aktuellt projekt har olika 
bebyggelseområden identifierats, där Mölndals stad av miljö- och hälsoskäl är skyldig att ordna 
vattenförsörjning och avlopp enligt Lagen om allmänna vattentjänster (LAV). Vattenförsörjning 
och avlopp är en fråga som berör flera av kommunens förvaltningar och därmed krävs en 
gemensam syn på hur olika områden ska hanteras. För att Mölndals stad fortsatt ska arbeta 
förvaltningsövergripande och fullgöra sina skyldigheter enligt LAV, är det därför viktigt att en 
gemensam strategi antas med en prioritering över de områdena som bör anslutas och en 
realistisk tidplan för när det ska ske. 

Kommunstyrelsens planeringsutskott har behandlat ärendet den 11 november 2014, § 83, och 
föreslår att föreslagen strategi för vatten och avlopp i omvandlingsområden inklusive 
prioriteringsordning och tidplan antas. 

Tekniska nämnden har behandlat ärendet den 25 november 2014, § 8, och föreslår detsamma. 

Ledamöternas förslag till beslut 
Hans Bergfelt (M), med instämmande av Marcus Claesson (FP) och Ingemar Johansson (C), 
föreslår att kommunstyrelsen ställer sig bakom handlingsplan för vatten och avlopp i 
omvandlingsområden, samt att kommunstyrelsen konstaterar att prioritering och tidplan måste 
ske med beaktande av stadens investeringsplan samt kommunfullmäktiges beslut om vatten- och 
avloppstaxa (VA). 
Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag, dels planeringsutskottets och tekniska 
nämndens, dels Hans Bergfelts (M) m.fl. Därefter ställer ordföranden förslagen mot varandra 
och finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med Hans Bergfelts (M) m.fl. förslag.  

Expedieras till 
Planeringsutskottet, tekniska nämnden, miljönämnden 

 

Justerare   Utdragsbestyrkande 
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Dnr 
KS 418/14 

§ 227   
Överenskommelse om platser för barn med uppehållstillstånd - 
Överenskommelse om anordnande av boende för asylsökande 
barn utan legal vårdnadshavare i Sverige, s.k. ensamkommande 
barn  

Kommunstyrelsens beslut   
• Överenskommelse om platser för barn med uppehållstillstånd - Överenskommelse 

om anordnande av boende för asylsökande barn utan legal vårdshavare i Sverige, 
s.k. ensamkommande barn - godkänns. 

 
• Överenskommelsen gäller från och med den 1 januari 2015. 

 
• Förvaltningschef på social- och arbetsmarknadsförvaltningen har delegation att 

ändra antalet PUT-platser. 
 
  
Ärendet 
Genom en lagändring från och med den 1 januari 2014 är samtliga av landets kommuner 
skyldiga att ta emot ensamkommande barn. Fördelningstalet för Mölndals stad är för 2015 
fastställt till 23 x 1,7 boendeplatser, totalt 39. Utöver dessa 39 barn bedöms även ytterligare 
24 barn komma som anknytning, till kommunen under 2015. När barnen kommer till 
kommunen söker de asyl. Efter prövning ges flertalet barn permanent uppehållstillstånd 
(PUT). Mölndals stad ges nu möjlighet att teckna avtal för PUT-platser. Bedömningen är att 
ingå överenskommelse från och med den 1 januari 2015 med inledningsvis 4 platser samt att 
ge förvaltningschef delegation att ändra antalet platser. 
 
 Ärendets behandling 
Social- och arbetsmarknadsförvaltningens tjänsteskrivelse den 7 november 2015. 
Social- och arbetsmarknadsnämnden har behandlat ärendet den 20 november 2014, § 141, 
och föreslår följande:  

• Överenskommelse om platser för barn med uppehållstillstånd - Överenskommelse 
om anordnande av boende för asylsökande barn utan legal vårdshavare i Sverige, s.k. 
ensamkommande barn - godkänns. 

• Överenskommelsen gäller från och med den 1 januari 2015. 
• Förvaltningschef har delegation att ändra antalet PUT-platser. 

Beslutsgång 
Ordföranden frågar om social- och arbetsmarknadsnämndens förslag kan antas och finner att 
så sker. 

Expedieras till 
Migrationsverket, social- och arbetsmarknadsnämnden (för kännedom) 

 

  

Justerare   Utdragsbestyrkande 
 
 
 

 



 
 
 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunstyrelsen 
Sammanträdesdatum  
2014-11-26 

Sida 8(39) 
 

  
Dnr 
KS 419/14 

§ 228   
Överenskommelse om asylplatser Överenskommelse om 
anordnande av boende för asylsökande barn utan legal 
vårdshavare i Sverige, s.k. ensamkommande barn  

Kommunstyrelsens beslut   
Överenskommelse om asylplatser - Överenskommelse om anordnande av boende för asyl-
sökande barn utan legal vårdnadshavare i Sverige, s.k. ensamkommande barn - godkänns. 

Överenskommelsen gäller från och med den 1 januari 2015. 
 
  
Ärendet 
Genom en lagändring från och med den 1 januari 2014 är samtliga av landets kommuner 
skyldiga att ta emot ensamkommande barn. Länsstyrelsen arbetar på uppdrag av Migrations-
verket och har i uppdrag att komma överens med kommunerna om antalet platser.  

Länsstyrelsen fastställer fördelningstal för landets kommuner. Fördelningstalet för Mölndals 
stad för 2015 är fastställt till 23 x 1,7 boendeplatser, totalt 39.  

Bedömningen är att ingå överenskommelse om asylplatser från och med den 1 januari 2015 
med målgruppen pojkar 14-16 år samt att boendeplatserna uppgår till Länsstyrelsens 
fördelningstal om 23 boendeplatser. 
 
 Ärendets behandling 
Social- och arbetsmarknadsförvaltningens tjänsteskrivelse den 7 november 2015. 
Social- och arbetsmarknadsnämnden har behandlat ärendet den 20 november 2014, § 140, 
och föreslår följande: 

Överenskommelse om asylplatser - Överenskommelse om anordnande av boende för asyl-
sökande barn utan legal vårdnadshavare i Sverige, s.k. ensamkommande barn - godkänns. 

Överenskommelsen gäller från och med den 1 januari 2015. 

Beslutsgång 
Ordföranden frågar om social- och arbetsmarknadsnämndens förslag kan antas och finner att 
så sker. 

Expedieras till 
Migrationsverket, social- och arbetsmarknadsnämnden (för kännedom) 

  
 
  

Justerare   Utdragsbestyrkande 
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Dnr 
KS 420/14 

§ 229   
Övergripande överenskommelse - Överenskommelse om 
anordnande av boende för asylsökande barn utan legal 
vårdnadshavare i Sverige, s.k. ensamkommande barn  

Kommunstyrelsens beslut   
Övergripande överenskommelse - Överenskommelse om anordnande av boende för 
asylsökande barn utan legal vårdnadshavare i Sverige, s.k. ensamkommande barn - 
godkänns. 

Överenskommelsen gäller från och med den 1 januari 2015. 
 
  
Ärendet 
Genom en lagändring från och med den 1 januari 2014 är samtliga av landets kommuner 
skyldiga att ta emot ensamkommande barn. Länsstyrelsen arbetar på uppdrag av Migrations-
verket och har i uppdrag att komma överens med kommunerna om antalet platser. 

Länsstyrelsen fastställer fördelningstal för landets kommuner. Fördelningstalet för Mölndals 
stad är för 2015 fastställt till 23 x 1,7 boendeplatser, totalt 39. Bedömningen är att ingå 
överenskommelse om asylplatser från och med den 1 januari 2015 med målgruppen pojkar 
14-16 år samt att boendeplatserna uppgår till Länsstyrelsens fördelningstal om 23 boende-
platser. 

 Ärendets behandling 
Social- och arbetsmarknadsförvaltningens tjänsteskrivelse den 7 november 2015. 
Social- och arbetsmarknadsnämnden har behandlat ärendet den 20 november 2014, § 138, 
och föreslår följande:  

Övergripande överenskommelse - Överenskommelse om anordnande av boende för 
asylsökande barn utan legal vårdnadshavare i Sverige, s.k. ensamkommande barn - 
godkänns. 

Överenskommelsen gäller från och med den 1 januari 2015. 

Beslutsgång 
Ordföranden frågar om social- och arbetsmarknadsnämndens förslag kan antas och finner att 
så sker. 

Expedieras till 
Migrationsverket, social- och arbetsmarknadsnämnden (för kännedom) 

  
 
  

Justerare   Utdragsbestyrkande 
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Dnr 
KS 421/14 

§ 230   
Ankomstkommun - Överenskommelse om tillfälligt mottagande av 
asylsökande barn utan legal vårdnadshavare i Sverige, s.k. 
ensamkommande barn  

Kommunstyrelsens beslut   
Överenskommelse om tillfälligt mottagande av asylsökande barn utan legal vårdnadshavare 
i Sverige, s.k. ensamkommande barn (ankomstkommun) godkänns. 

Överenskommelsen gäller från och med den 1 januari 2016. 
 
  
Ärendet 
Migrationsverket och Mölndals stad har sedan 2006 en överenskommelse angående 
mottagande av ensamkommande flyktingbarn. Migrationsverket vill ingå en ny 
överenskommelse med Mölndals stad. Om ny överenskommelse inte tecknas avser de att 
säga upp nuvarande avtal och därefter erbjuda möjlighet att teckna ny överenskommelse då 
det andra löper ut om ett år enligt uppsägningstiden. Bedömningen är att ingå avtal från och 
med den 1 januari 2016. 
 
 Ärendets behandling 
Social- och arbetsmarknadsförvaltningens tjänsteskrivelse den 7 november 2015. 
Social- och arbetsmarknadsnämnden har behandlat ärendet den 20 november 2014, § 139, 
och föreslår följande:  

Överenskommelse om tillfälligt mottagande av asylsökande barn utan legal vårdnadshavare 
i Sverige, s.k. ensamkommande barn (ankomstkommun) godkänns. 

Överenskommelsen gäller från och med den 1 januari 2016. 

Beslutsgång 
Ordföranden frågar om social- och arbetsmarknadsnämndens förslag kan antas och finner att 
så sker. 

Expedieras till 
Migrationsverket, social- och arbetsmarknadsnämnden (för kännedom) 

  
 
  

Justerare   Utdragsbestyrkande 
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 § 231   

Redovisning av delegeringsbeslut 

Kommunstyrelsens beslut 
Redovisning av delegeringsbeslut godkänns. 
 
  
Ärendet 
Kommunstyrelsen har överlämnat sin beslutanderätt till utskott och förvaltning enligt 
kommunstyrelsens antagna delegeringsordning den 4 december 2013, § 275. Dessa beslut 
ska redovisas till kommunstyrelsen. Redovisningen innebär inte att kommunstyrelsen får 
ompröva eller fastställa delegeringsbesluten. Däremot kan kommunstyrelsen återkalla 
lämnad delegering. Delegationslistor och protokoll finns tillgängliga i pärm vid samman-
trädet, övrig tid på förvaltningens kansli. 

Stadsledningsförvaltningen 
1. 
Säkerhetschef Per Delins delegeringsbeslut nr 20-23 den 18 november 2014 avseende 
yttrande angående antagande av hemvärnsman (delegeringsordningen, punkt C 6). 
 
Lokalförsörjningsavdelningen 
2. 
Enhetschef Erik Samuelssons delegeringsbeslut nr 3 den 1 september 2014 avseende 
personaladministrativt ärende (delegeringsordningen, punkt A 6). 
 
3. 
Fastighetschef Rune Ohlssons delegeringsbeslut nr 7-8 för tiden 28 oktober – 10 november 
2014 avseende upphandlingsärenden (delegeringsordningen, punkt B 5). 
 
Tekniska förvaltningen 
4. 
Teknisk chef Göran Werners delegeringsbeslut nr 112-121 för tiden 20 oktober – 11 
november 2014, avseende yttrande till polismyndighet vid upplåtelse av offentlig plats 
(delegeringsordningen, punkt C 7). 
 
Protokoll 
Kommunstyrelsens utskotts protokoll finns på Mölndals stads hemsida: 
 
Kommunstyrelsens arbetsgivar- och organisationsutskott den 7 oktober och den 11 
november 2014 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 5 och 12 november 2014 
Kommunstyrelsens näringslivsutskott den 13 oktober och den 10 november 2014 
Kommunstyrelsens planeringsutskott den 14 oktober och den 11 november 2014 
Kommunstyrelsens serviceutskott den 14 november 2014 
 

 

 
  

Justerare   Utdragsbestyrkande 
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 § 232   

Meddelanden 

Kommunstyrelsens beslut 
Meddelandena läggs till handlingarna. 
 
 1. 
Sveriges kommuner och landstings cirkulär (www.skl.se) 
 
2014:36 Nya regler om exploateringsavtal, markanvisningar och kommunala särkrav på 
byggandet. 
2014:39 Budgetproposition för år 2015. 
2014:40 Budgetförutsättningar för åren 2014–2018. 
2014:41 Bristande tillgänglighet som en form av diskriminering – ändringar i diskrimine-
ringslagen den 1 januari 2015. 
2014:42 Internräntan för 2015 revideras. 
2014:43 Hyreshöjning fr.o.m. 1 januari 2015 för lokaler med avtal knutna till konsument-
prisindex, KPI. 
 
2. 
Utdrag ur Göteborgsregionens kommunalförbunds, förbundsstyrelsen, protokoll den 26 
september 2014 (§ 313) – Förslag till sammanträdestider och plats för styrelsemötena år 
2015. 
 
3. 
Utdrag ur Västra Götalandsregionens, regionfullmäktige, protokoll den 21 oktober 2014 (§ 
156) – Sammanträdestider för återstoden av 2014 och för helåret 2015. 
 
4. 
Kommunfullmäktiges protokoll den 22 oktober 2014. 
 
5. 
Minnesanteckningar förda vi ägarråd i GREFAB, Gryaab AB och Renova AB den 23 
oktober 2014. 
 
6. 
Utdrag ur vård- och omsorgsnämndens protokoll den 23 oktober 2014 (§ 108) – 
Ekonomirapport t.o.m. september 2014. 
 
7. 
Kallelse till Räddningstjänstförbundet Storgöteborgs, förbundsfullmäktige, sammanträde 
den 25 november 2014 med tillhörande handlingar. 
 

  
 
  

Justerare   Utdragsbestyrkande 
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Dnr 
KS 95/14 

§ 233   
Svar på motion (MP) om ökad valfrihet inom hemtjänsten 
– bordlagt ärende 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige  
Motionen är besvarad med hänvisning till redan givet uppdrag till vård-och omsorgs-
nämnden i budget 2015. 
  
Ärendet 
Ulrika Frick (MP) föreslår i en motion inkommen den 24 februari 2014 att Mölndals stad tar 
fram en modell för service inom hemtjänsten som möjliggör en ökad valfrihet för brukarna 
att kunna välja matleverantör och/eller tillagning av måltid i hemmet. 
 
 Ärendets behandling 
Kommunfullmäktige har den 26 februari 2014, § 26, remitterat motionen till vård- och 
omsorgsnämnden.  

Vård- och omsorgsnämndens tjänsteskrivelse den 3 september 2014. 

Vård- och omsorgsnämnden har behandlat ärendet den 23 september 2014, § 97. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott bordlade ärendet på sammanträde den 8 oktober 2014, 
§ 136. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 15 oktober 2014, § 142, och 
föreslår att motionen avslås med hänvisning till att det idag redan finns tillräcklig val-
möjlighet inom hemtjänsten i enlighet med motionärens intentioner. 

Kommunstyrelsen bordlade ärendet den 29 oktober 2014, § 210. 

Ledamöternas förslag till beslut 
Marie Östh Karlsson (S) föreslår att motionen ska anses besvarad med hänvisning till redan 
givet uppdrag till vård-och omsorgsnämnden i budget 2015. 

Förslaget antas.  

Expedieras till 
Kommunfullmäktige 

  
 
  

Justerare   Utdragsbestyrkande 
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Dnr 
KS 438/13 

§ 234   
Svar på motion (MP) om åtgärder Rådasjön – Ståloppet 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige  
Motionen avslås då åtgärderna i Ståloppet är nödvändiga för att använda Stensjön och 
Rådasjön som utjämningsmagasin och på så sätt minska risken för översvämning i de 
centrala delarna av Mölndal och Göteborg. 
 
  
Ärendet 
Leif Engström (MP) föreslår i en motion den 18 december 2013 bland annat att som ett 
första steg endast bevilja investeringsmedel och utföra del av åtgärderna som avser 
Stensjöns utlopp och nedströms, och att Mölndals stad genomför de åtgärder som avser 
Stensjöns utlopp och nedströms. Motionären föreslår också att det efter övriga åtgärder t ex i 
Kålleredsbäcken m.m. görs en samlad bedömning om ytterligare åtgärder är försvarbara 
med hänsyn till ingreppens omfattning. Motionen avser de planerade åtgärderna Ståloppet 
och delar av Stensjön inom främst Rådasjöns naturreservat.  
 
 Ärendets behandling 
Kommunfullmäktige har den 18 december 2013, § 199, remitterat motionen till tekniska 
nämnden för beredning. 

Tekniska nämnden ha behandlat ärendet den 20 oktober 2014, § 71. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 12 november 2014, § 176, och 
beslutat att avstyrka motionen då åtgärderna i Ståloppet är nödvändiga för att använda 
Stensjön och Rådasjön som utjämningsmagasin och på så sätt minska risken för 
översvämning i de centrala delarna av Mölndal och Göteborg. 

Ledamöternas förslag till beslut 
Ulrika Frick (MP) föreslår att motionen ska bifallas.  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag; dels arbetsutskottets om att avslå 
motionen, dels Ulrika Fricks (MP) bifallsförslag. Därefter ställer ordföranden förslagen mot 
varandra och finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med arbetsutskottets förslag.  

Expedieras till 
Kommunfullmäktige 

 

 
  

Justerare   Utdragsbestyrkande 
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Dnr 
KS 272/14 

§ 235   
Svar på motion (V) om feministiskt självförsvar för tjejer i årskurs 
9 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige  
Motionen avslås med hänvisning till skolförvaltningens tjänsteskrivelse den 22 september 
2014. 
 
  
Ärendet 
Ana Maria Stuparich (V) föreslår i en motion den 18 juni 2014 att feministiskt självförsvar 
för tjejer erbjuds i första hand i grundskolans åk 9. Feministiskt självförsvar är ett effektivt 
och viktigt sätt att stärka tjejers självkänsla och trygghet. Det går ut på att tjejer tillsammans 
tränar på att hitta och värna sina gränser och sin kropp. I feministiskt självförsvar får man 
möjlighet att diskutera erfarenheter man som tjej kan ha av vardagsrädsla, kränkningar och 
våld och komma fram till strategier för hur man ska bli starkare, både som individ och som 
grupp. 
 
 Ärendets behandling 
Kommunfullmäktige har den 18 juni 2014, § 90, remitterat motionen till skolnämnden för 
beredning. 

Skolförvaltningens tjänsteskrivelse den 22 september 2014. 

Skolnämnden har behandlat ärendet den 15 oktober 2014, § 104, och beslutat att avstyrka 
motionen. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 5 november 2014, § 158, och 
beslutat att avstyrka motionen med hänvisning till skolförvaltningens tjänsteskrivelse den 22 
september 2014. 

Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 

Expedieras till 
Kommunfullmäktige 

  
 
  

Justerare   Utdragsbestyrkande 
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Dnr 
KS 304/14 

§ 236   
Remiss; En bättre skolstart för alla: bedömning och betyg för 
progression i lärandet (U 2014:C) – remissvar till Utbildnings-
departementet 

Kommunstyrelsens beslut 
Skolförvaltningens förslag till yttrande, daterat den 18 september 2014, antas och skickas 
till Utbildningsdepartementet som Mölndals stads svar på remissen.  
 
  
Ärendet 
Regeringen har gett Mölndals stad möjlighet att yttra sig om promemorian ”En bättre skol-
start för alla: bedömning och betyg för progression i lärandet”. I promemorian anges att en 
bedömningskultur i skolan bör stärkas i syfte att höja kunskapsresultaten i svensk skola. 
Förslaget innebär bland annat kunskapskrav i läsförståelse i årskurs 1, tillämpning av 
obligatoriskt bedömningsstöd i årskurs 1 samt betyg från årskurs 4. 
 
 Ärendets behandling 
Skolförvaltningens tjänsteskrivelse den 18 september 2014, tillsammans med förslag till 
yttrande daterat den 18 september 2014.  

Skolnämnden har behandlat ärendet den 15 oktober 2014, § 103, och föreslår att kommun-
styrelsen antar förslag till yttrande, daterat den 30 september 2014, och skickar det till 
Utbildningsdepartementet som stadens svar på remissen. Socialdemokraterna och Vänster-
partiet i nämnden reserverade sig mot beslutet. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 5 november 2014, § 159, och 
föreslår att skolförvaltningens förslag till yttrande, daterat den 18 september 2014, antas och 
skickas till Utbildningsdepartementet som Mölndals stads svar på remissen. 

Ledamöternas förslag till beslut 
Hans Bergfelt (M), med instämmande av Kajsa Hamnén (M), Marcus Claesson (FP), 
Ingemar Johansson (C) och Ilona Michalowski (SD) föreslår att kommunstyrelsen antar 
förslag till yttrande, daterat den 30 september 2014, och skickar det till Utbildnings-
departementet som stadens svar på remissen.   
 
Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag, dels arbetsutskottets, dels Hans Bergfelts 
(M) m.fl. Därefter ställer ordföranden förslagen mot varandra och finner att kommun-
styrelsen beslutar i enlighet med arbetsutskottets förslag.  

Omröstning begärs och ledamöterna godkänner följande beslutsgång: 

Ja-röst för arbetsutskottets förslag. 
Nej-röst för Hans Bergfelts (M) m.fl. förslag. 

Justerare   Utdragsbestyrkande 
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Omröstningsresultat 
5 ja-röster och 5 nej-röster innebär att det är lika röstetal vilket betyder att ordföranden har 
utslagsrösten, och röstar ja. En ledamot avstår från att rösta.  

Ja röstar Marie Östh (S), Stefan Gustafsson (S), Solveig Hallin (S), Ulrika Frick (MP) och 
Marie Lindqvist (V). Marie Östh Karlsson (S) har som ordförande utslagsröst vid lika 
röstetal, och röstar ja återigen.  

Nej röstar Hans Bergfelt (M), Kajsa Hamnén (M), Marcus Claesson (FP), Ingemar 
Johansson (C) och Ilona Michalowski (SD).   

Peter Berg Johnson (KD) avstår från att rösta och meddelar att han inte deltar i beslutet. 

Ordföranden konstaterar att med 6 ja-röster mot 5 nej-röster beslutar kommunstyrelsen 
enligt arbetsutskottets förslag.   

Expedieras till 
Utbildningsdepartementet (u.registrator@regeringskansliet.se), skolnämnden  

  
 
  

Justerare   Utdragsbestyrkande 
 
 
 

 



 
 
 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunstyrelsen 
Sammanträdesdatum  
2014-11-26 

Sida 18(39) 
 

  
Dnr 
KS 339/14 

§ 237   
Förslag till interkommunal ersättning inom förskola, pedagogisk 
omsorg, förskoleklass, grundskola, fritidshem, grundsärskola och 
ISGR kalenderåret 2015 – remissvar till GR 

Kommunstyrelsens beslut 
Förbundsstyrelsens förslag avseende interkommunal ersättning för förskola, pedagogisk 
omsorg, förskoleklass, grundskola, fritidshem, grundsärskola och ISGR 2015 tillstyrks. 
 
  
Ärendet 
Utbildningsgruppen inom GR har tagit fram förslag till interkommunal ersättning (IKE) 
inom förskola, pedagogisk omsorg, förskoleklass, grundskola, fritidshem, grundsärskola och 
ISGR för kalenderåret 2015, för de kommuner som ingår i GR-området. 

Arbetet har utförts av en av Utbildningschefsnätverket tillsatt arbetsgrupp bestående av 
skolekonomer, som i samverkan med medlemskommunerna, arbetat fram ett förslag. 
Förslaget innehåller priser för förskola, pedagogisk omsorg, förskoleklass, grundskola, 
fritidshem, grundsärskola och ISGR. Förslag till priser redovisas i en prislista, daterad 
den 18 augusti 2014. 

 Ärendets behandling 
Förbundsstyrelsens beslut den 26 september 2014, § 312, att rekommendera medlems-
kommunerna att, med avstämningstidpunkt den 15:e respektive månad, fastställa inter-
kommunal ersättning för förskola, pedagogisk omsorg, förskoleklass, grundskola, fritids-
hem, grundsärskola och ISGR kalenderåret 2015 i enlighet med innehållet i prislista daterad 
den 18 augusti 2014  

Skolnämnden har behandlat ärendet den 15 oktober 2014, § 102, och föreslår att förbunds-
styrelsens förslag avseende interkommunal ersättning för förskola, pedagogisk omsorg, 
förskoleklass, grundskola, fritidshem, grundsärskola och ISGR 2015 tillstyrks.  

Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 5 november 2014, § 160, och 
föreslår att förbundsstyrelsens förslag avseende interkommunal ersättning för förskola, 
pedagogisk omsorg, förskoleklass, grundskola, fritidshem, grundsärskola och ISGR 2015 
tillstyrks. 

Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 

Expedieras till 
GR, skolnämnden 

  
 
  

Justerare   Utdragsbestyrkande 
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Dnr 
KS 340/14 

§ 238   
Förslag till interkommunal ersättning (IKE) inom kommunal 
vuxenutbildning och svenska för invandrare (SFI) i Göteborgs-
regionen år 2015 – remissvar till GR 

Kommunstyrelsens beslut 
Göteborgsregionens kommunalförbunds (GR:s) förslag till interkommunal ersättning inom 
kommunal vuxenutbildning och svenska för invandrare år 2015 tillstyrks. 
 
  
Ärendet 
Utbildningschefsnätverket inom GR har behandlat förslag till interkommunal ersättning i 
Göteborgsregionen 2015 avser de vuxenutbildningar inom kommunal vuxenutbildning som inte 
ingår i det regionala samverkansavtalet för utbildningar inom yrkesvux. 
 
 Ärendets behandling 
Förbundsstyrelsens beslut den 26 september 2014, § 311, att rekommendera medlemskommunerna 
att fastställa priser för kommunal vuxenutbildning och SFI i Göteborgs-regionen 2015 enligt 
följande: 

a) för kurser inom kommunal vuxenutbildning (grundläggande och gymnasial vuxen-utbildning) 
tillämpas ett enhetspris på 46 kr per verksamhetspoäng, 

b) för dyrare respektive billigare kurser inom kommunal vuxenutbildning genomförs bilaterala 
förhandlingar mellan berörda kommuner, 

c) för särvux genomförs bilaterala förhandlingar mellan berörda kommuner, 

d) för SFI tillämpas ersättning enl. följande: 
Studieväg 1     59 kr/h/studerande 
Studieväg 2     44 kr/h/studerande 
Studieväg 3     33 kr/h/studerande 

Utbildningsnämnden har behandlat ärendet den 16 oktober 2014, § 85, och föreslår att 
Göteborgsregionens kommunalförbunds (GR:s) förslag till interkommunal ersättning inom 
kommunal vuxenutbildning och svenska för invandrare år 2015 tillstyrks. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 5 november 2014, § 161, och föreslår att 
Göteborgsregionens kommunalförbunds (GR:s) förslag till interkommunal ersättning inom 
kommunal vuxenutbildning och svenska för invandrare år 2015 tillstyrks. 

Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 

Expedieras till 
GR, utbildningsnämnden 

 

 
  

Justerare   Utdragsbestyrkande 
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Dnr 
KS 341/14 

§ 239   
Förslag till interkommunal ersättning inom gymnasieskola och 
gymnasiesärskola kalenderåret 2015 – remissvar till GR 

Kommunstyrelsens beslut 
Göteborgsregionens kommunalförbunds (GR:s) förslag till interkommunal ersättning inom 
gymnasieskola och gymnasiesärskola år 2015 tillstyrks. 
 
  
Ärendet 
Utbildningschefsnätverket inom GR har behandlat förslag till interkommunal ersättning 
inom gymnasieskola och gymnasiesärskola kalenderåret 2015, för de kommuner som ingår i 
GR-området. 
 
 Ärendets behandling 
Förbundsstyrelsens beslut den 26 september 2014, § 310, att rekommendera medlems-
kommunerna att fatta beslut om förslag till interkommunal ersättning för gymnasieskola och 
gymnasiesärskola i Göteborgsregionens kommuner kalenderåret 2015 i enlighet med 
innehållet i rapport daterad den 15 augusti 2014.  

Utbildningsnämnden har behandlat ärendet den 16 oktober 2014, § 84, och föreslår att 
Göteborgsregionens kommunalförbunds (GR:s) förslag till interkommunal ersättning inom 
gymnasieskola och gymnasiesärskola år 2015 tillstyrks. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 5 november 2014, § 162, och 
föreslår att Göteborgsregionens kommunalförbunds (GR:s) förslag till interkommunal 
ersättning inom gymnasieskola och gymnasiesärskola år 2015 tillstyrks. 

Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker.  

Expedieras till 
GR, utbildningsnämnden 

  
 
  

Justerare   Utdragsbestyrkande 
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Dnr 
KS 386/14 

§ 240   
Vård- och omsorgsnämndens ekonomirapport och förslag på 
åtgärder för budget i balans 

Kommunstyrelsens beslut 
Vård- och omsorgsnämndens ekonomirapport noteras och kommunstyrelsen konstaterar att -
nämnden inte följer stadens styrprinciper.  
 
 Ärendet 
För att få en budget i balans behövs åtgärder i vård- och omsorgsnämnden motsvarande 14,8 
mnkr. Volymökning inom såväl funktionshinder som äldreomsorg bidrar till att ett flertal 
verksamheter inte klarar av att hålla sig inom given budgetram. Nämnden gör bedömningen att 
volymökningar motsvarar 11 mnkr fördelat på beviljade timmar i hemtjänst, personlig assistans, 
korttidsplatser och utskrivningsklara jämfört med budget. Vård- och omsorgsnämnden bedriver 
verksamheter som inte är lagstyrda och som tillsammans motsvarar 9 612 000 kr/helår, i 
personalkostnader för tre månader motsvarar detta 2,4 mnkr. Omedelbar, tillfällig stängning av 
verksamheterna som är icke lagstyrda är ett alternativ för att bidra till att få en budget i balans. 
Verksamheterna ingår i det förebyggande arbetet och en neddragning av verksamheterna kan 
generera ökade kostnader i annan verksamhet i förvaltningen. En generell besparing per 
kommunbidragsområde Äldreomsorg och Funktionshinder skulle också kunna bidra till att få en 
budget i balans. Vård- och omsorgsnämnden bedömer att man inte kan göra fler besparingar 
utan att åsidosätta kvalitén såväl som garantin för en god vård och omsorg. Dock bör de verk-
samheter som inte håller budget utan att kunna påvisa volymökning snarast vidta åtgärder för att 
få ett nollresultat. Förvaltningschefen på vård- och omsorgsförvaltningen kommer att införa 
omedelbart inköpsstopp samt stopp för ännu icke beställda kurser och konferenser vilket 
förväntas bidra med att prognosen förbättras med 1 mnkr. Nämnden bedömer det som ytterst 
svårt att få en budget i balans utan att stänga verksamheter, vilket med konstaterad volymökning 
inte är en relevant åtgärd. 
 
 Ärendets behandling 
Vård- och omsorgsnämnden har behandlat ärendet den 23 september 2014, § 94, och beslutat 
följande: Vård- och omsorgsnämnden godkänner att den redovisade prognosen pekar på ett 
negativt resultat uppgående till 14,8 mnkr baserat på utfallet den 31 augusti 2014, samt att de 
verksamheter som inte kan påvisa volymökningar som inte ryms inom given budgetram ska 
vidta åtgärder för att redovisa ett nollresultat. I övrigt ska förvaltningschef vidta åtgärder som 
inte påverkar direkt brukarnära arbete. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 5 november 2014, § 163, och 
föreslår att ekonomirapporten noteras och att kommunstyrelsen konstaterar att vård- och 
omsorgsnämnden inte följer stadens styrprinciper. 

Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 

Expedieras till 
Vård- och omsorgsnämnden, ekonomiavdelningen  

 

 
  

Justerare   Utdragsbestyrkande 
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Dnr 
KS 391/14 

§ 241   
Städkampanjen PelleKan “Ett skräp om dagen” 2015 samt 
redovisning för år 2014 

Kommunstyrelsens beslut 
Redovisningen av städkampanj för år 2014 godkänns och städkampanj för år 2015 tillstyrks. 
För att behålla projektet i nuvarande omfattning lämnas ett garantibelopp om högst 200 tkr 
för att täcka ett eventuellt underskott. Medel tas från kommunstyrelsens förfogande 2015. 
 
  
Ärendet 
Mölndals stad ska upplevas som attraktiv och fri från skräp och tekniska förvaltningen har 
som uppdrag att övervaka detta. Är 2002 beslutade kommunstyrelsen att dåvarande 
gatukontoret skulle medverka i Håll Sverige Rents kampanj ”Ett skräp om dagen”. 

För 13:e året har kampanjen “PelleKan” mot nedskräpning genomförts. Arbetet med 
kampanjen har som tidigare år genomförts av representanter från förvaltningar, bostads-
företag med flera. Företag är också med och bidrar till kampanjen. PelleKan har besökt 
cirka 3000 barn och ungdomar i förskolor samt deltagit i olika arrangemang i bland annat 
boendeorganisationer. Barnen har deltagit i tävlingar och vunnit priser. Nytt för i år är en 
skräp-app, där medborgare kunde rapportera in allmänna platser som behövdes städas. 
Under våren gjordes även en enkätundersökning. Kampanjen avslutades på världsmiljö-
dagen den 5 juni 2014 med en familjefest i stadsparken. 

 Ärendets behandling 
Tekniska nämnden har behandlat ärendet den 20 oktober 2014, § 69, och föreslår att 
redovisningen av 2014 års kampanj noteras, samt att kommunstyrelsen beslutar att skjuta till 
200 tkr för att behålla projektet i nuvarande omfattning, och att tillstyrka 2015 års kampanj. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott har bordlagt ärendet den 5 november 2014, § 165, till nästa 
sammanträde. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 12 november 2014, § 169, och 
föreslår att redovisningen av städkampanj för år 2014 godkänns och städkampanj för år 
2015 tillstyrks. För att behålla projektet i nuvarande omfattning lämnas ett garantibelopp om 
högst 200 tkr för att täcka ett eventuellt underskott. Medel tas från kommunstyrelsens 
förfogande 2015. 

Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 

Expedieras till 
Tekniska nämnden, ekonomiavdelningen  

 

 
  

Justerare   Utdragsbestyrkande 
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Dnr 
KS 183/14 

§ 242   
Signering av utbetalningar samt tecknande av lån och borgen 

Kommunstyrelsens beslut 
Följande personer utses att signera bemyndiganden för att göra utbetalningar samt teckna 
lån och borgen:  
 
* för utbetalning från Personecsystemet uppdras åt Ingela Bobeck, Lisbeth Lindahl, Carina 
Persson, Ann-Sofie Alexandersson och Ingbritt Gustavsson, två i förening, att signera 
bemyndiganden för bankens effektuering av utbetalningar  
 
* för utbetalningar från individ- och familjeomsorgssystemet Viva uppdras åt Jan Eriksson, 
Inger Rundberg, Renate Rumstajn, Karin Hindström eller Anders Toresson att avsläppa 
betalningsfil och åt Anders Bergqvist, Katrin Johannesson, Jennicka Johansson, Lisa Eng, 
Tarja Thorén eller Anna-Maria Raimer att signera betalningsfil  
 
* för fakturabetalningar uppdras åt Eveline Stomvall, Jonathan Folkeson Lyons, Jan 
Nilsson, Göran Ramberg, Pia Haglund, Elin Carlsson Ahlbeck, Carina Hellström och 
Krister Karlsson, två i förening. Överföring av medel mellan stadens egna bankkonton får 
beordras var för sig av Göran Ramberg, Carina Hellström, Pia Haglund eller Elin Carlsson 
Ahlbeck  
 
* att stadens lån tecknas av kommunstyrelsens ordförande Marie Östh Karlsson, eller vid 
förfall för henne av vice ordföranden Hans Bergfelt med kontrasignation av antingen Krister 
Karlsson eller Eveline Stomvall.  
 
* att stadens borgen tecknas av kommunstyrelsens ordförande Marie Östh Karlsson eller vid 
förfall för henne av vice ordföranden Hans Bergfelt med kontrasignation av antingen Krister 
Karlsson eller Eveline Stomvall. 
 
  
Ärendet 
Kommunstyrelsens beslut om vilka personer som har befogenhet att göra utbetalningar via 
olika datasystem samt att underteckna låne- och borgensförbindelser behöver förnyas med 
hänsyn till vissa personändringar.  
 
 Ärendets behandling 
Stadsledningsförvaltningens tjänsteskrivelse den 4 november 2014. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 12 november 2014, § 172, och 
föreslår att följande personer utses att signera bemyndiganden för att göra utbetalningar 
samt teckna lån och borgen:  
 
* för utbetalning från Personecsystemet uppdras åt Ingela Bobeck, Lisbeth Lindahl, Carina 
Persson, Ann-Sofie Alexandersson och Ingbritt Gustavsson, två i förening, att signera 
bemyndiganden för bankens effektuering av utbetalningar  

Justerare   Utdragsbestyrkande 
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* för utbetalningar från individ- och familjeomsorgssystemet Viva uppdras åt Jan Eriksson, 
Inger Rundberg, Renate Rumstajn, Karin Hindström eller Anders Toresson att avsläppa 
betalningsfil och åt Anders Bergqvist, Katrin Johannesson, Jennicka Johansson, Lisa Eng, 
Tarja Thorén eller Anna-Maria Raimer att signera betalningsfil  
 
* för fakturabetalningar uppdras åt Eveline Stomvall, Jonathan Folkeson Lyons, Jan 
Nilsson, Göran Ramberg, Pia Haglund, Elin Carlsson Ahlbeck, Carina Hellström och 
Krister Karlsson, två i förening. Överföring av medel mellan stadens egna bankkonton får 
beordras var för sig av Göran Ramberg, Carina Hellström, Pia Haglund eller Elin Carlsson 
Ahlbeck  
 
* att stadens lån tecknas av kommunstyrelsens ordförande Marie Östh Karlsson, eller vid 
förfall för henne av vice ordföranden Hans Bergfelt med kontrasignation av antingen Krister 
Karlsson eller Eveline Stomvall.  
 
* att stadens borgen tecknas av kommunstyrelsens ordförande Marie Östh Karlsson eller vid 
förfall för henne av vice ordföranden Hans Bergfelt med kontrasignation av antingen Krister 
Karlsson eller Eveline Stomvall. 

Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 

Expedieras till 
De valda 

  
 
  

Justerare   Utdragsbestyrkande 
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Dnr 
KS 383/14 

§ 243   
Förordnande av vigselförrättare under perioden den 1 januari 2015 
- den 31 december 2018 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår Länsstyrelsen att följande personer förordnas som borgerliga 
vigselförrättare för mandatperioden den 1 januari 2015 till och med den 31 december 2018; 
 
Carina Grunditz 
Stina Held 
Marie Östh Karlsson 
Patrik Karlsson 
Bengt Odlöw 
Kaj Johansson 
Ingela Ohldin 
Marita Aronson 
Bernt A Runberg 
 
Alla har tidigare varit förordnade som borgerliga vigselförrättare. 
 
  
Ärendet 
I skrivelse den 17 oktober 2014 begär Länsstyrelsen kommunstyrelsens förslag avseende 
förordnande av borgerliga vigselförrättare för mandatperioden 2015-2018. Svar önskas 
senast den 17 november 2014.  Länsstyrelsen förordnar vigselförrättare på tid som mot-
svarar en mandatperiod efter det senaste allmänna valet. Det innebär att förordnandet för 
den som förordnats efter den 1 januari 2010 löper ut den 31 december 2014. Länsstyrelsen 
begär uppgift på vilka personer som kommunen vill ska förordnas under mandatperioden 
den 1 januari 2015 till och med den 31 december 2018 samt en kort beskrivning av varför 
dessa personer anses lämpliga för uppdraget (om personen i fråga har varit förordnad som 
borgerlig vigselförrättare tidigare räcker detta som motivering).  

I enlighet med den ändring av 4 kap. 4 § äktenskapsbalken som trädde ikraft den 1 maj 2009 
ska Länsstyrelsen pröva att den person som ska förordnas som vigselförrättare har de 
kunskaper och de kvalifikationer i övrigt som behövs för uppdraget. Innan någon förordnas 
som borgerlig vigselförrättare kommer Länsstyrelsen att begära in bifogad kunskapskontroll 
från de tilltänkta personerna. 

 Ärendets behandling 
Stadsledningsförvaltningens tjänsteskrivelse den 28 oktober 2014. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 12 november 2014, § 173, och 
föreslår följande:  

Kommunstyrelsen föreslår Länsstyrelsen att följande personer förordnas som borgerliga 
vigselförrättare för mandatperioden den 1 januari 2015 till och med den 31 december 2018; 

Justerare   Utdragsbestyrkande 
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Carina Grunditz 
Stina Held 
Marie Östh Karlsson 
Patrik Karlsson 
Bengt Odlöw 
Kaj Johansson 
Ingela Ohldin 
Marita Aronson 
Bernt A Runberg 
 
Alla har tidigare varit förordnade som borgerliga vigselförrättare. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 

Expedieras till 
Länsstyrelsen, de valda 

  
 
  

Justerare   Utdragsbestyrkande 
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Dnr 
KS 399/14 

§ 244   
Dokumenthanteringsplan för kommunstyrelsen och kommun-
fullmäktige 

Kommunstyrelsens beslut 
Dokumenthanteringsplan för styrande och stödjande processer godkänns.  

Dokumenthanteringsplanen gäller direkt för kommunfullmäktige och kommunstyrelsen och 
ersätter äldre planer.  
 
Stadsarkivarie utgör arkivansvarig för kommunfullmäktige och kommunstyrelsen. 
Arkivredogörare utses enligt föreslagen dokumenthanteringsplan.  
 
Arkivbildningen för arbetsgivare- och organisationsutskottet och serviceutskottet avslutas. 
Dessa verksamheter fortsätter sin arkivbildning inom kommunstyrelsen. 

Dokumenthanteringsplanen börjar gälla från och med den 1 januari 2015. 
 
  
Ärendet 
I enlighet med beslut om att övergå till processbaserad arkivredovisning så har stadsarkivet 
genomfört arbetet med att ta fram en dokumenthanteringsplan för de centrala styrande och 
stödjande processerna i staden. Stadsarkivet föreslår att kommunstyrelsen, som arkiv-
myndighet, beslutar att anta dokumenthanteringsplanen (som ersätter en rad planer som 
tidigare varit gällande) samt avslutar arbetsgivar- och organisationsutskottet och service-
utskottet som arkivbildare för att istället låta dessa fortsätta sin arkivbildning inom 
kommunstyrelsen. I godkännandet av dokumenthanteringsplanen ligger också många 
gallringsbeslut som krävs för att kommunstyrelsen ska kunna övergå till en helt elektronisk 
diarieföring. 
 
 Ärendets behandling 
Stadsledningsförvaltningens tjänsteskrivelse den 3 november 2014. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 12 november 2014, § 175, och 
föreslår följande: 

Dokumenthanteringsplan för styrande och stödjande processer godkänns av kommunstyrel-
sen. Dokumenthanteringsplanen gäller direkt för kommunfullmäktige och kommunstyrelsen 
och ersätter äldre planer. 
  
Stadsarkivarie utgör arkivansvarig för kommunfullmäktige och kommunstyrelsen.  
 
Arkivredogörare utses enligt föreslagen dokumenthanteringsplan.  
 
Arkivbildningen för arbetsgivare- och organisationsutskottet och serviceutskottet avslutas. 
Dessa verksamheter fortsätter sin arkivbildning inom kommunstyrelsen. 

Justerare   Utdragsbestyrkande 
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Dokumenthanteringsplanen börjar gälla från och med den 1 januari 2015. 

Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 

Expedieras till 
Stadsledningsförvaltningen (stadsarkivarie och kommunarkivarie) 

  
 
  

Justerare   Utdragsbestyrkande 
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Dnr 
KS 361/14 

§ 245   
Medverkan och delfinansiering av Reväst 2015  

Kommunstyrelsens beslut 
Reväst beviljas ett anslag på 25 tkr för år 2015, från kommunstyrelsens förfogande. 
 
  
Ärendet 
Reväst har verkat som en samlingspunkt för seminarier och konferenser mellan den 
offentliga sektorn och högskolorna i snart 30 år. Mölndals stad har varit medlem i minst 10 
år. Revästs historia går tillbaka till 1970-talet och den statliga institutionen ERU som hade 
en filial i Göteborg. När den lades ner 1983 beslöt de dåvarande medlemmarna i styrelsen 
att verksamheten skulle fortsätta med finansiering i form av årliga anslag från de 
medverkande parterna.   

Reväst består idag av representanter för universitet och högskolor, kommuner, statliga 
förvaltningar och andra organisationer i Västsverige och drivs som ett projekt med hemvist 
på Handelshögskolan. Styrgruppen består av ca 20 representanter med ansvar för verk-
samhetens innehåll och kansliet består av en samverkansansvarig. Från Mölndals stad deltar 
näringslivschef Lars Ekberg i styrgruppen. Verksamhetsidén för Reväst är att vara den 
neutrala mötesplatsen för akademi, näringsliv och den offentliga sektorn för samtal och 
lärande om samhällsutvecklingen i Västsverige. Reväst ska bidra till att bland annat skapa 
dialog mellan olika intressenter med olika perspektiv om förutsättningar och utmaningar för 
Västsveriges utveckling, och att öka kunskapen om och spridningen av samhälls-
vetenskaplig forskning med relevans för hållbar utveckling i Västsverige. 

Finansieringen är en avgörande fråga för verksamheten på lång sikt, Reväst önskar därför 
för år 2015 få ett anslag på 25 tkr från Mölndals stad. 

 Ärendets behandling 
Kommunstyrelsen beviljade i augusti 2013 medfinansiering med 25 tkr per år för 2013 och 
2014. 
 
Stadsledningsförvaltningens tjänsteskrivelse den 10 oktober 2014, tillsammans med en 
utvärdering av Reväst i augusti 2014. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 12 november 2014, § 177, och 
föreslår att Reväst får ett anslag beviljat på 25 tkr för år 2015, från kommunstyrelsens 
förfogande.  

Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 

Expedieras till 
Stadsledningsförvaltningen (näringslivschef), ekonomiavdelningen  

 

 
  

Justerare   Utdragsbestyrkande 
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Dnr 
KS 207/14 

§ 246   
Riktlinjer för resor i tjänsten 

Kommunstyrelsens beslut 
Riktlinjer för resor i tjänsten antas. 

Stadsledningsförvaltningen får i uppdrag att uppdatera riktlinjerna varje år. 

Reservation 
Hans Bergfelt (M), Kajsa Hamnén (M), Marcus Claesson (FP), Ilona Michalowski (SD) och 
Ingemar Johansson (C) reserverar sig mot beslutet till förmån för Hans Bergfelts (M) 
förslag, och med följande motivering: ”Stadsledningsförvaltningen har tagit fram förslag på 
riktlinjer för resor i tjänsten. I stadsledningsförvaltningens tjänsteskrivelse skrivs att 
”tjänsteresor skall styras utifrån miljöanpassning, trafiksäkerhet, ekonomi, effektivitet och 
tidsaspekter”. Vår bedömning är att detta inte uppfylls vad avser säkerhet, ekonomi, 
effektivitet eller tidsaspekter i förslaget till riktlinjer. Vi menar att det är utomordentligt 
tveksamt om betydande delar av den kommunala verksamheten kan förhålla sig till 
riktlinjerna så som det förutsätts. Det handlar om såväl säkerhetsaspekter som tidsåtgång för 
att kunna utföra de kommunala välfärdstjänsterna gentemot medborgarna. Detta innebär 
antagligen att den prioriteringsordning som föreskrivs under rubriken ”när du reser i 
tjänsten” i betydande omfattning inte är möjlig att följa. Det kan gälla skolpersonal, 
anställda inom hemtjänsten m.fl. Vi kan samtidigt direkt konstatera att riktlinjerna, i dess 
nuvarande utformning, försvårar uppdraget som förtroendevald och knappast kommer att 
fungerar i praktiken. Det är heller inte rimligt, eller ens önskvärt, att kräva av fritidspolitiker 
att dessa inte skall kunna använda sin bil inom ramen för uppdraget om bilen inte uppfyller 
samma miljökrav som de bilar som kommunen leasar eller köper in. Vi konstaterar också att 
i riktlinjerna tas också upp frågor som egentligen inte har med resor i tjänsten att göra, 
förutsatt att man inte menar att tjänsteresor skall bekostas av den anställde/förtroendevalde 
själv. Vår samlade bedömning är att handlingen inte håller den kvalité som kan krävas av ett 
underlag för ett beslut i frågan.” 
 
  
Ärendet 
En arbetsgrupp har under det senaste året tagit fram förslag till nya riktlinjer för resor för 
anställda i Mölndals stad. Syftet är att minska det totala resandet och styra de resor som görs 
i tjänsten utifrån miljöanpassning, trafiksäkerhet, ekonomi, och tidsaspekt. Riktlinjerna 
syftar också till att underlätta hållbart resande till och från arbetet.  
 
 Ärendets behandling 
Stadsledningsförvaltningens tjänsteskrivelse den 25 augusti 2014, tillsammans med förslag 
till riktlinjer, och förslaget att kommunstyrelsen antar de föreslagna riktlinjerna för resor i 
tjänsten. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott har bordlagt ärendet den 3 september 2014, § 129.  

 

Justerare   Utdragsbestyrkande 
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Kommunstyrelsens arbetsutskott har återigen behandlat ärendet en 12 november 2014, § 
178, och föreslår att riktlinjer för resor i tjänsten antas. 

Ledamöternas förslag till beslut 
Hans Bergfelt (M) föreslår följande: Ärendet remitteras till samtliga berörda nämnder för att 
ge en samlad bild om huruvida det finns personalgrupper som kan ha svårt att följa 
riktlinjerna i det vardagliga arbetet. Handlingen omarbetas med hänsyn till remissens svar 
och endast beskriver riktlinjer för resor i tjänsten, samt att riktlinjerna inte avser förtroende-
valda i kommunen. 
 
Sammanträdet ajourneras för överläggning kl 14.05-14.20. 
 
Marie Östh Karlsson (S) föreslår efter ajournering bifall till arbetsutskottets förslag med 
tilläggsförslaget att stadsledningsförvaltningen får i uppdrag att uppdatera riktlinjerna varje 
år.  
 
Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag; dels arbetsutskottets med Marie Östh 
Karlssons (S) tilläggsförslag, dels Hans Bergfelts (M) förslag. Därefter ställer ordföranden 
förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsens beslutar i enlighet med arbets-
utskottets förslag, tillsammans med Marie Östh Karlssons (S) tilläggsförslag.  

Reservation 
Hans Bergfelt (M), Kajsa Hamnén (M), Marcus Claesson (FP), Ilona Michalowski (SD) och 
Ingemar Johansson (C) reserverar sig mot beslutet till förmån för Hans Bergfelts (M) 
förslag, och med följande motivering: ”Stadsledningsförvaltningen har tagit fram förslag på 
riktlinjer för resor i tjänsten. I stadsledningsförvaltningens tjänsteskrivelse skrivs att 
”tjänsteresor skall styras utifrån miljöanpassning, trafiksäkerhet, ekonomi, effektivitet och 
tidsaspekter”. Vår bedömning är att detta inte uppfylls vad avser säkerhet, ekonomi, 
effektivitet eller tidsaspekter i förslaget till riktlinjer. Vi menar att det är utomordentligt 
tveksamt om betydande delar av den kommunala verksamheten kan förhålla sig till 
riktlinjerna så som det förutsätts. Det handlar om såväl säkerhetsaspekter som tidsåtgång för 
att kunna utföra de kommunala välfärdstjänsterna gentemot medborgarna. Detta innebär 
antagligen att den prioriteringsordning som föreskrivs under rubriken ”när du reser i 
tjänsten” i betydande omfattning inte är möjlig att följa. Det kan gälla skolpersonal, 
anställda inom hemtjänsten m.fl. Vi kan samtidigt direkt konstatera att riktlinjerna, i dess 
nuvarande utformning, försvårar uppdraget som förtroendevald och knappast kommer att 
fungerar i praktiken. Det är heller inte rimligt, eller ens önskvärt, att kräva av fritidspolitiker 
att dessa inte skall kunna använda sin bil inom ramen för uppdraget om bilen inte uppfyller 
samma miljökrav som de bilar som kommunen leasar eller köper in. Vi konstaterar också att 
i riktlinjerna tas också upp frågor som egentligen inte har med resor i tjänsten att göra, 
förutsatt att man inte menar att tjänsteresor skall bekostas av den anställde/förtroendevalde 
själv. Vår samlade bedömning är att handlingen inte håller den kvalité som kan krävas av ett 
underlag för ett beslut i frågan.” 
 
Expedieras till 
Stadsledningsförvaltningen (Lisa Järner)  

 

 
  

Justerare   Utdragsbestyrkande 
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Dnr 
KS 315/14 

§ 247   
Remiss; Miljömålsberedningens delbetänkande Med miljömål i 
fokus, hållbar användning av Mark och vatten – remissvar till 
Miljödepartementet 

Kommunstyrelsens beslut 
Stadsledningsförvaltningens förslag till yttrande, daterat den 30 oktober 2014, antas och 
skickas till Miljödepartementet som Mölndals stads yttrande på remissen. 
 
  
Ärendet 
Miljömålsberedningen har fått i uppdrag att ta fram en strategi för långsiktigt hållbar 
markanvändning och en strategi för en sammanhållen och hållbar vattenpolitik. Dessa 
uppdrag redovisas samlat i Med miljömålen i fokus – hållbar användning av mark och 
vatten.  

Delbetänkandet innehåller bland annat: 
- Förslag till ändringar i PBL och i flertalet förordningar, som bland annat innebär en större 
tydlighet från staten om jordbruksmarkens betydelse 
- Förslag till nya etappmål inom miljömålssystemet för bevarande av jordbruksmark, 
gemensam jordbrukspolitik, grön infrastruktur, klimatanpassning, dagvatten, hållbart fiske 
och vattenförekomster 
- Särskilt viktiga frågor för bedömning inom hållbar användning av jordbruksmark, hållbar 
förvaltning av vattenresurserna och effektiv styrning inom havs- och vattenmiljöområdet. 

Remissvaret ska vara Miljödepartementet tillhanda senast den 28 november 2014. 

 Ärendets behandling 
Stadsledningsförvaltningens tjänsteskrivelse den 30 oktober2014, tillsammans med förslag 
till yttrande daterat den 30 oktober 2014. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 12 november 2014, § 179, och 
föreslår att stadsledningsförvaltningens förslag till yttrande, daterat den 30 oktober 2014, 
antas och skickas till miljödepartementet som Mölndals stads yttrande på remissen. 

Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 

Expedieras till 
Miljödepartementet, stadsledningsförvaltningen (Lisa Järner)  

  
 
  

Justerare   Utdragsbestyrkande 
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Dnr 
KS 66/14 

§ 248   
Kvartalsrapport, september 2014 

Kommunstyrelsens beslut  
Kvartalsrapport september 2014 överlämnas till kommunfullmäktige för kännedom. 
 
  
Ärendet 
Kvartalsrapporterna är mer omfattande än månadsrapporterna. Utöver driftredovisning och 
resultaträkning ingår prognoser över investeringar och kassaflöde samt viss information 
kring organisationens utveckling och förutsättningar. 

Årets totala resultat prognostiseras i dagsläget till drygt 52,2 mnkr medan resultatet för den 
ordinarie löpande verksamheten beräknas stanna på 7,6 mnkr. Skillnaden består av vinster 
vid markförsäljning. 

Resultatet för den löpande verksamheten är drygt 20 mnkr sämre än budget. Det är en liten 
försämring jämfört med föregående prognos då resultatet prognostiserades till 10,3 mnkr. 
Förändringen består främst av att den skatteintäktsprognos som Sveriges kommuner och 
landsting (SKL) presenterade i slutet av oktober innebar en försämring med närmare 5 mnkr 
men det uppvägs till viss del av att nämndverksamhetens beräknade budgetavvikelse har 
förbättrats med cirka 2 mnkr. 

 Förslag till beslut 
Kvartalsrapport september 2014 överlämnas till kommunfullmäktige för kännedom. 

Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 

Expedieras till 
Kommunfullmäktige 

  
 
  

Justerare   Utdragsbestyrkande 
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Dnr 
KS 410/14 

§ 249   
Detaljplan för Ekåsens koloniområde, Ekåsvägen 20 – begäran om 
uppdrag  

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att uppdra åt stadsbyggnadsförvaltningen att upprätta detaljplan 
för Ekåsens koloniområde samt att uppdra åt stadsledningsförvaltningen att säga upp 
arrendeavtal för Ekåsens koloniområde och ta fram ett nytt arrendeavtal med kortare löptid. 
 
Reservation 
Hans Bergfelt (M), Kajsa Hamnén (M), Marcus Claesson (FP), Ilona Michalowski (SD) och 
Ingemar Johansson (C) reserverar sig mot beslutet till förmån för Hans Bergfelts (M) m.fl. 
förslag. 
 
  
Ärendet 
Ekåsens koloniområde skapades i början av 1990-talet efter att områdesbestämmelser 
upprättats. Målsättningen var att skapa ett koloniområde för odling med enkla stugor 
anpassat till områdets karaktär av odlingslandskap. Området fanns med i dåvarande 
kulturmiljöprogram. En viktig utgångspunkt var därför att stor hänsyn tas till områdets 
karaktär med bäckar, stengärdesgårdar och vegetation. Genom kreativ tolkning av bestäm-
melserna har flera hus uppförts med både källare och inredd vind. Ett mindre antal 
byggnader har också uppförts med markant större volym än vad bestämmelserna medger. 

Ett antal av koloniträdgårdsföreningens medlemmar kom i augusti 2014 in med en begäran 
om att friköpa sina lotter. Kommunstyrelsens planeringsutskott beslutade i augusti 2014 att 
inte medge detta. Bakgrunden var att förutsättningarna för området inte är klarlagda och att 
det inte fanns möjlighet att utreda detta, då kolonisterna krävt svar före valet 2014. 

Stadsbyggnadsförvaltningen föreslår att ett arbete med att ta fram en detaljplan för området 
inleds. I planarbetet ska studeras hur den karaktär som områdesbestämmelserna gett kan 
bibehållas. De överträdelser av bestämmelserna som finns hanteras av byggnadsnämnden. I 
uppdraget ingår också att studera förutsättningar för friköp eller annan lämplig upplåtelse-
form. En förutsättning för att kunna ändra upplåtelseform är att nuvarande arrendeavtal sägs 
upp senast den 31 december 2014. Annars kommer avtalet att löpa på i ytterligare sex år. 
Förvaltningen föreslår därför att avtalet sägs upp och ersätts med ett nytt avtal med löptid 
som motsvarar den tid det tar att få fram en detaljplan, vilket bedöms ta cirka två år. 

 Ärendets behandling 
Stadsbyggnadsförvaltningens tjänsteskrivelse den 5 november 2014, med följande 
bedömning: Stadsbyggnadsförvaltningen bedömer att gällande områdesbestämmelser inte 
ger tillräckligt underlag för att reglera områdets karaktär och kolonisternas intressen. 
Upplåtelsen med arrende till en förening, som i sin tur arrenderar ut marken till sina 
medlemmar, skapar svårigheter med ansvarsförhållanden i de olika nivåerna. 
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Med hänsyn till områdets kulturhistoriska och miljömässiga värden bör storleken på 
bebyggelsen inte utökas. Det gäller såväl allmänna intressen, som intresset för de kolonister 
som använder sina lotter och stugor för ursprungligt syfte. Lämplig reglering i detaljplan 
och framtida upplåtelse måste därför studeras. 

Kommunstyrelsens planeringsutskott har behandlat ärendet den 11 november 2014, § 85, 
och föreslår följande: Kommunstyrelsen beslutar att uppdra åt stadsbyggnadsförvaltningen 
att upprätta detaljplan för Ekåsens koloniområde samt att uppdra åt stadslednings-
förvaltningen att säga upp arrendeavtal för Ekåsens koloniområde och ta fram ett nytt 
arrendeavtal med kortare löptid. 

Ledamöternas förslag till beslut 
Hans Bergfelt (M), med instämmande av Marcus Claesson (FP) och Ingemar Johansson (C), 
föreslår följande: 
Kommunstyrelsen uppdrar åt stadsledningsförvaltningen att säga upp arrendeavtal för 
Ekåsens koloniområde, samt att ta fram ett eller flera nya arrendeavtal med kortare löptid, 
eventuellt inklusive eventuell villkorsändring i syfte att säkerställa att områdes-
bestämmelsernas intentioner följs. Kommunstyrelsen uppdrar åt stadsledningsförvaltningen 
att utreda förutsättningarna för att upprätta detaljplan för Ekåsens koloniområde. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag, dels planeringsutskottet, dels Hans Bergfelts 
(M) m.fl. Därefter ställer ordföranden förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsen 
beslutar i enlighet med planeringsutskottets förslag. 

Reservation 
Hans Bergfelt (M), Kajsa Hamnén (M), Marcus Claesson (FP), Ilona Michalowski (SD) och 
Ingemar Johansson (C) reserverar sig mot beslutet till förmån för Hans Bergfelts (M) m.fl. 
förslag. 
 
Expedieras till 
Stadsbyggnadsförvaltningen, planeringsutskottet 
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Dnr 
KS 406/14 

§ 250   
Förslag på särskilt ombud i begravningsfrågor, enligt 
begravningsförordningen (1990:1147)  

Kommunstyrelsens beslut  
Mölndals stad föreslår att Inger Schale och Bernt A Runberg förordnas som begravnings-
ombud för nästkommande fyra kalenderår.   
 
  
Ärendet 
Länsstyrelsen Västra Götalands län har skickat en remiss och vill ha förslag på person/ 
personer som är lämpliga att förordnas som begravningsombud i Mölndals stad. Förslag ska 
ha inkommit senast den 2 december 2014. 

Till begravningsombud ska förordnas en för uppdraget lämplig och kvalificerad person. Vid 
bedömningen ska hänsyn tas till kunskaper inom ekonomi samt till kunskap om och 
förståelse för olika religioner, livsåskådningar och begravningsseder. Enligt 50 § 
begravningsförordningen (1990:1147) ska Länsstyrelsen ge kommunen tillfälle att föreslå 
personer som är lämpliga för uppdraget som begravningsombud. Enligt 51 § samma förord-
ning ska et begravningsombud utses för en tid av fyra kalenderår, räknat från och med den 1 
januari året efter då det hållits val till kommunfullmäktige.  

I begravningsombudets uppgifter ingår bland annat att ha aktuell kunskap och ge råd om  
begravningsfrågor för de som inte tillhör Svenska kyrkan, samt att finna värdig och 
passande lokal utan religiösa symboler till begravningsceremoni. Ombudet granskar även 
om begravningsavgiften ligger på en rimlig nivå. Det är Länsstyrelsen i Västra Götalands 
län som utser begravningsombud i regionen, länsstyrelsen har också tillsynsansvaret över 
dessa. 

I Mölndals stad har det under mandatperioden 2011-2014 funnits två begravningsombud; 
Inger Schale och Maj Keidser. Maj Keidser har meddelat att hon inte fortsätter som ombud, 
däremot vill Inger Schale det.  
 
 Förslag till beslut 
Mölndals stad föreslår att Inger Schale och Bernt A Runberg förordnas som begravnings-
ombud för nästkommande fyra kalenderår.   

Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker.  

Expedieras till 
Länsstyrelsen Västra Götalands län, Inger Schale, Bernt A Runberg 
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Dnr 
KS 66/14 

§ 251   
Månadsrapport oktober 2014 

Kommunstyrelsens beslut  
Månadsrapport oktober 2014 överlämnas till kommunfullmäktige för kännedom. 
 
  
Ärendet 
Grundat på redovisningen till och med oktober prognostiseras stadens resultat för den 
ordinarie löpande verksamheten till 5,0 mnkr för 2014. Det är 25 mnkr lägre än budget och 
en försämring med närmare 3 mnkr jämfört med föregående prognos. Årets totala resultat 
bedöms dock bli betydligt starkare och beräknas i dagsläget till 55 mnkr. Skillnaden består 
av vinster vid markförsäljning. De intäkterna är samtidigt inte hänförliga till den löpande 
driften och får inte tas med vid avstämningen mot kommunallagens så kallade balanskrav, 
d.v.s. att en kommuns intäkter ska vara större än kostnaderna. Förändringen sedan 
kvartalsrapporten utgår från den beräknade budgetavvikelsen inom nämndverksamheten. 
Vård- och omsorgsnämnden har försämrat sin prognos med 1,9 mnkr, från en beräknad 
negativ avvikelse på -15,3 mnkr till -17,2, mnkr. Skolnämnden tror nu på ett nollresultat 
från att tidigare ha prognostiserat med ett litet överskott på 1,0 mnkr. 
 
 Förslag till beslut 
Månadsrapport oktober 2014 överlämnas till kommunfullmäktige för kännedom. 

Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 

Expedieras till 
Kommunfullmäktige  
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Dnr 
KS 394/08 

§ 252   
Befrielse från uppdrag samt kompletteringsval av ledamot i 
Mölndalsåns vattenråd 

Kommunstyrelsens beslut  
Kajsa Hamnén (M) entledigas från uppdraget som ledamot i Mölndalsåns vattenråd. 
 
Marcus Claesson (FP) utses till ny ledamot i Mölndalsåns vattenråd för resten av mandat-
perioden 2011-2014.  
 
  
Ärendet 
Kommunstyrelsen har den 21 september 2011, § 232, utsett Kajsa Hamnén (M) till 
Mölndals representant i Mölndalsåns vattenråd för mandatperioden 2011-2014.  

 Dagens sammanträde 
Kajsa Hamnén önskar bli entledigad från uppdraget som ledamot i Mölndalsåns vattenråd. 
Istället föreslås Marcus Claesson (FP) till ny ledamot för resten av mandatperioden 2011-
2014. 

Beslutsgång 
Ordföranden frågar först om Kajsa Hamnén entledigas från uppdraget som ledamot i 
Mölndalsåns vattenråd och finner att så sker.  
 
Därefter frågar ordföranden om Marcus Claesson (FP) kan väljas till ny ledamot och finner 
att så sker. 

Expedieras till 
Mölndalsåns vattenråd, Kajsa Hamnén, Marcus Claesson 
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 § 253   

Deltagande vid konferenser/möten/utbildningar 

Kommunstyrelsens beslut 
Ingemar Johansson (C) får delta på Centerpartiets kommundagar som äger rum 29-31 
januari 2015, i Norrköping. Förrättningsarvode för deltagandet ska betalas ut. 
 
  
Dagens sammanträde 
Ingemar Johansson (C) meddelar att han önskar delta på Centerpartiets kommundagar som 
äger rum 29-31 januari 2015, i Norrköping. 

Enligt arvodesbestämmelserna ska ersättningar för deltagande i konferenser godkännas av 
respektive nämnd. För deltagande i kommunalpolitiska och övriga konferenser gäller minst 
bibehållna arvoden och billigaste färdsätt. Normalt tåg andra klass. Med kommunalpolitiska 
konferenser avses enligt kommunens praxis partipolitiska konferenser. Förmånerna omfattar 
utöver kommunledningsorganisationen även gruppledare för parti företrädd i kommun-
styrelsen men utan representation i kommunledningsorganisationen (= ks arbetsutskott). 

Efter deltagande lämnas blanketten Förrättningsarvode – underlag till sekreteraren, och 
kommunstyrelsens ordförande beslutsattesterar. Därefter lämnas blanketten till löneenheten 
som betalar ur arvode i kommande utbetalning.   
  
 Expedieras till 
Ingemar Johansson, HR-avdelningen (Ann-Sofie Alexandersson)  
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